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Zarzadzanie gminą to nie jest ła-
twa praca, można powiedzieć 
spore wyzwanie. Oczekiwania 
mieszkańców z roku na rok ro-
sną, drogi to temat w każdej 
gminie wrażliwy, a jak to jest 
w Łososinie Dolnej? 

To prawda, zarządzanie 
nie jest łatwą sprawą, szczegól-
nie w obecnych, nazwijmy to 
dyplomatycznie, burzliwych 
czasach. „Apetyt rośnie 
w miarę jedzenia”, że posłużę 
się znanym przysłowiem. Ale 
praca i determinacja w dążeniu 
do celu daje bardzo pozytywne 
efekty. Inaczej mówiąc „bez 
pracy nie ma kołaczy”. Do-
świadczenie ciężkiej pracy to-
warzyszy mi na co dzień, bo by-
cie wójtem jest bardzo absorbu-
jące. Nie jest to łatwe, bo trzeba 
niejeden raz iść „pod prąd”. 
I jak w życiu, tak i w polityce, 
stosuję te same zasady i myślę 
że to dobre założenia, choć ła-
two nie jest, ale kto powiedział, 
że będzie łatwo.  

Drogi to komunikacyjny 
krwioobieg i tu dużo się zmie-
niło. W ciągu ostatnich lat wy-
daliśmy na nie sporo i jeszcze 
sporo planujemy wydać w tym 
roku. Na bieżąco realizowane 
były i są kolejne, ważne dla 
mieszkańców inwestycje dro-
gowe. Rozbudowa infrastruk-
tury drogowej idzie pełną parą. 
Pomimo ograniczonych środ-
ków własnych pozyskujemy 
duże środki zewnętrzne na mo-
dernizację infrastruktury dro-
gowej. Z roku na rok wydatki 
na drogi rosną. W planie na rok 
2024 przewidziana jest 
ogromna kwota – ponad 14,5 
mln zł. W sumie w latach 2019-
2024 na drogi przewidziano 
kwotę przeszło 44 mln zł, 
w tym środki zewnętrzne 
w kwocie ponad 20 mln zł. Już 
wykonaliśmy 41 odcinków 
dróg, a kolejne przed nami. To 
świadczy o rozmachu inwesty-
cji. Dla przykładu – w ubiegłym 

roku zakończyliśmy budowę 
odcinka drogi Bilsko-Znamiro-
wice, z szerokim zakresem ro-
bót obejmujących m.in.: prze-
budowę jezdni, budowę chod-
nika, parkingu, przebudowę 
oświetlenia ulicznego wraz 
z doświetleniem boiska sporto-
wego za kwotę 3 mln zł, w tym 
dofinansowanie zewnętrzne 
w kwocie prawie 2,4 mln zł. 
Również kompleksowo prze-
budowaliśmy drogę Stańkowa-
Kąty za blisko 1 mln zł, w tym 
było dofinansowanie w kwocie 
0,7 mln zł. Kolejna inwestycja 
drogowa to Białawoda-Ka-
wiory, którą wykonaliśmy 
za kwotę prawie 0,6 mln zł, 
w tym dofinansowanie w kwo-
cie przeszło 0,25 mln zł.  

Skrzętla - Rojówka to 
droga wyremontowana za bli-
sko 0,6 mln zł z dofinansowa-
niem 0,3 mln zł. Wybudowali-
śmy dwa mosty Łososina 
Dolna - Kamyk za kwotę 0,54 
mln zł z dofinansowaniem 0,3 
mln zł oraz Świdnik - Gródek 
za prawie 0,8 mln zł z dofinan-
sowaniem 0,34 mln zł.  

Nadto ze wsparciem 
z FOGR-u wybudowaliśmy 
nowe drogi w Witowicach Gór-
nych i Znamirowicach. W tym 
roku rozpoczynamy budowę 
kolejnych dróg, ogłaszamy i bę-
dziemy ogłaszać przetargi mię-
dzy innymi na drogę w Tęgobo-
rzy koło szkoły, na która otrzy-

maliśmy dofinansowanie 
w kwocie 0,8 mln zł. Już reali-
zujemy odcinek drogi Łososina 
Dolna-Sadowa za kwotę prze-
szło 0,5 mln zł z dofinasowanie 
ponad 0,3 mln zł., a kolejne in-
westycje przed nami.  

Pandemia chyba nie pomogła 
w rządzeniu?  

To był wyjątkowo trudny 
czas, czas próby charakterów, 
ale i egzaminu, który Polacy 
zdali dobrze. Nie inaczej było 
w naszej gminie. Ale był to też 
czas podejmowania ważkich 
decyzji, miedzy innymi 
zmiany formuły funkcjono-
wania urzędu z bezpośredniej 
na zdalną. Nie ukrywam, że 
w tej materii zrobiliśmy bar-
dzo dużo. Jesteśmy chyba li-
derem jeżeli idzie o przygoto-
wanie naszego urzędu do zdal-
nej obsługi mieszkańców. 
Można powiedzieć, że mamy 
urząd na miarę XXI wieku. 
W ramach dwóch projektów 
Nowoczesny e-urząd oraz Cy-
frowa Gmina pozyskaliśmy 
ponad 1,2 mln zł na elektroni-
zację urzędu i wejście w świat 
cyfrowych usług. Mogę po-
wiedzieć, że nasz urząd jest 
nie tylko przyjazny, ale i nowo-
czesny. Dzisiaj możemy nie 
wychodząc z domu załatwiać 
wiele spraw w naszym urzę-
dzie za pośrednictwem mobil-
nej aplikacji. 

Świat stanął w miejscu, nie ina-
czej było w waszej gminie… Z ja-
kimi największymi proble-
mami w pierwszych miesią-
cach pandemii musiał się Pan 
zmagać? 

Absencja pracowników, 
ryzyko zarażenia się w urzędzie 
mieszkańców i ogólna atmos-
fera niepokoju, żeby nie powie-
dzieć strachu. Nie było łatwo, 
ale daliśmy radę. Urząd musiał 
działać bez względu na okolicz-
ności. I działał.  

Ale gmina musi funkcjonować 
bez względu na okoliczności. 
Inwestycja, z której jest Pan naj-
bardziej dumny to… 

Nie można wybrać jednej 
inwestycji, bo gmina to żywy 
organizm o wielu potrzebach, 
organizm, który stanowi ca-
łość. Zatem w wielu segmen-
tach jej funkcjonowania są po-
trzeby, które należy zaspokajać. 
Nie jest to łatwe, ale ostatnie 
lata sprzyjały samorządom, 
a my ten czas dobrze wykorzy-
staliśmy. Mogę powiedzieć, że 
dzięki temu nasza gmina zmie-
nia swoje oblicze, co mnie bar-
dzo cieszy. Rozmach inwestycji 
w naszej gminie jest naprawdę 
ogromny. Kluczowe inwesty-
cje, które obecnie realizujemy, 
to rozbudowa dwóch oczysz-
czalni ścieków w Łososinie Dol-
nej i Tęgoborzy za kwotę pra-
wie 32 mln zł, z dofinansowa-

niem z Polskiego Ładu oraz 
RFIL w kwocie przeszło 17 mln 
zł. To bardzo kosztowne, ale 
konieczne inwestycje, bowiem 
bez rozbudowy oczyszczalni 
ścieków dalsza budowa sieci 
kanalizacyjnej nie będzie moż-
liwa. Dziś obydwie oczyszczal-
nie wykorzystują prawie 
w pełni swoje dobowe moce 
przerobowe. Dbamy, aby nasza 
gmina była ekologiczna, bo-
wiem jest gminą rolniczo-tury-
styczną, a chcemy, aby miesz-
kańcy, ale i turyści, żyli i odpo-
czywali w bezpiecznym środo-
wisku naturalnym. Dbając 
o czystość i ekologię, zbudowa-
liśmy Punkt Selektywnej 
Zbiórki Odpadów za przeszło  
1 mln zł, z dofinansowaniem 
na poziomie przeszło 0,67 mln 
zł. Po to, aby system segregacji 
odpadów komunalnych miał 
charakter kompleksowy. 
Chcemy, aby było czysto i neu-
tralnie środowiskowo, tak 
w przypadku ścieków, jak i od-
padów stałych. Jeżeli dodamy 
do tego ogromne środki, mię-
dzy innymi z Programu Czyste 
Powietrze, pozyskane przez 
mieszkańców przy wsparciu 
gminnego ekodoradcy w kwo-
cie przeszło 4 mln zł na wy-
mianę pieców węglowych, czy 
termomodernizację budyn-
ków, to możemy powiedzieć, 
że ochrona wód, gleby czy po-
wietrza w naszej gminie sta-

nowi jeden z priorytetów ak-
tywności samorządowej.  

Nie tylko ekologia, ale 
i bezpieczeństwo medyczne 
mieszkańców stanowi element 
naszej troski. Dlatego też budu-
jemy ośrodek zdrowia w Łoso-
sinie Dolnej, za niebagatelną 
kwotę blisko 10 mln zł, w tym 
dofinansowanie w kwocie 4 
mln zł z Polskiego Ładu i Pro-
gramu Rosnąca Odporność. To 
inwestycja oczekiwana, bo-
wiem ośrodek zdrowia w Łoso-
sinie Dolnej uległ technicznej 
degradacji. Razem z ośrodkiem 
zdrowia w Tęgoborzy zapew-
nimy mieszkańcom dobrą 
opiekę medyczną. Dbamy więc 
o jakość życia i zdrowie miesz-
kańców w wielu jego aspek-
tach, w tym medycznym.  

Parafrazując słowa Jana 
Zamoyskiego „Taka będzie Ło-
sosina Dolna jakie jej młodzieży 
wykształcenie i wychowanie” 
z dużą troską podchodzimy 
do edukacji. Za blisko 3 mln zł 
wybudowaliśmy nowoczesną 
salę sportową przy Szkole Pod-
stawowej w Rojówce. Zakupili-
śmy i wyremontowaliśmy bu-
dynek po Zespole Szkół Ponad-
gimnazjalnych w Tęgoborzy 
na potrzeby tamtejszej Szkoły 
Podstawowej za kwotę blisko 
1,5 mln zł. Z Polskiego Ładu po-
zyskaliśmy blisko 6 mln zł 
na budowę sali gimnastycznej 
i części socjalno-edukacyjnej 

To była ciężka, ale 
owocna kadencja  

– mówi  
Andrzej Romanek, 

wójt gminy  
Łososina Dolna

Andrzej Romanek – wójt gminy Łososina Dolna
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Nowa kotłownia w Szkole Podstawowej w Łososinie Dolnej
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Centrum Usług Medycznych w Łososinie Dolnej 
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Sala gimnastyczna w Szkole Podstawowej Rojówce
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MATERIAŁ INFORMACYJNY GMINY ŁOSOSINA DOLNA

PODSUMOWANIE KADENCJI


